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Rada starostov v Košiciach 

 

Zápisnica 

z 20. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 11. septembra 2017 

 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

Úvod rokovania 

 

Rokovanie otvoril a viedol predseda Rady starostov Ing. Ján Jakubov, starosta MČ 

Košice – Západ, v zasadačke mestskej rady v budove Magistrátu mesta Košice. 

V úvode rokovania bolo prítomných 14 starostov a Rada starostov v Košiciach bola 

uznášania schopná. Z rokovania boli ospravedlnení starostovia: p. Kažimír, p. Karabin, p. 

Brada, p. Gaj a starostka p. Kovačevičová. 

 

K programu rokovania 

 

p. Jakubov, predseda RS: Pozvánka s programom rokovania bola starostom zaslaná 

elektronickou formou. Opýtal sa starostov, či majú pozmeňujúce alebo doplňujúce 

návrhy do programu rokovania.  

 

p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Navrhol, aby sa diskutovalo zvlášť 

o dotáciách pre futbalové kluby, nakoľko chce predniesť návrh uznesenia. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Navrhol, aby sa o dotáciách pre futbalové kluby nediskutovalo 

samostatne, ale pri bode č. 1, pri ktorom budú prerokovávať aj ostatné body z mestskej 

rady. 

Skonštatoval, že okrem návrhu p. starostu Lesňáka, ktorý má k prerozdeleniu 

finančných prostriedkov na futbalové kluby pripomienku, zo strany starostov neodzneli 

žiadne ďalšie návrhy, preto dal hlasovať o programe rokovania. 

 

Hlasovanie č. 1 -   za: 14, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že program rokovania RS bol schválený. 

- - - 

 

Overovatelia zápisnice: p. Monika Puzderová a JUDr. Cyril Betuš 

- - - 

 

Bod č. 1 

Prerokované materiály Mestskej rady v Košiciach zo dňa 04.09.2017 zaradené  

na zasadnutie MZ 

 

p. Jakubov, predseda RS: Privítal vedenie mesta, a to námestníčku primátora Renátu 

Lenártovú, námestníka primátora Martina Petruška a riaditeľa magistrátu Pavla Lazúra.  

 Otvoril rozpravu. 

 

p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: V súvislosti s návrhom na prerozdelenie 

finančných prostriedkov na futbal, ktoré sú určené na rozvoj futbalu, resp. ktoré zostali 
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po FC VSS Košice, ho zaujíma tá časť, ktorá sa v predloženom materiáli č. 9 týka 

písmena d), ktoré hovorí: sumu 70 tis. eur presunúť na kapitálové výdavky. Sú tam 

zaradené školy, resp. ich areály ZŠ Užhorodská, ZŠ Požiarnická, ZŠ Družicová a ZŠ 

Mládežnícka. Dodal, že v rámci mesta v malých mestských častiach sú existujúce 

futbalové štadióny, ktoré sú v takom stave, že svoju životnosť už majú za sebou a je 

potrebné ich tiež udržiavať. Vo väčšine prípadov sú majetkom mesta, tak ako štadión 

v MČ Košická Nová Ves. V predloženom návrhu uznesenia v písmene a) Futbalový 

klub Košická Nová Ves je navrhnutý na dotáciu vo výške 10 tis. eur. Uviedol, že 

zaujíma ho, aj aká je situácia ohľadne spolufinancovania, keďže FK Košická Nová Ves 

podal žiadosť na Slovenský futbalový zväz ohľadne rekonštrukcie tribúny a má 

prisľúbených 24 tis. a bolo by dobré, ak by to vedeli využiť v rámci zvyšných 70 tis. Je 

tam aj kofinancovanie samosprávy. A keďže štadión v Košickej Novej Vsi patrí mestu 

a v správe ho má mestská časť sa opýtal, či sa uvažuje s peniazmi pre tento projekt, 

alebo to bude z inej kapitoly alebo to bude zamietnuté.  

 

p. Lenártová, námestníčka primátora: Materiál hovorí o prerozdelení dotácií na mládež. 70 tis. 

eur, ktoré sú navrhnuté, sú po všeobecnom konsenze, ktorý nastal na stretnutí so 

všetkými futbalovými klubmi, ktorý sa uskutočnil v auguste na pôde Magistrátu mesta 

Košice. Dotácia ide na dofinancovanie práve rekonštruovaného ihriska na Užhorodskej 

ulici, kde pôjde aj najväčšia čiastka zo 70 tis. Spomenula, že na rokovanie mestského 

zastupiteľstva bude predložený aj bod návrh na odňatie nehnuteľného majetku vo 

vlastníctve mesta Košice zo správy ZŠ Užhorodská a následne to už bude v réžii mesta 

a mesto bude vypisovať harmonogram využívania ihriska. Bude to stopercentne 

spravodlivé a každý bude mať možnosť ho využívať. Ďalšie malé čiastky sú navrhované 

pre multifunkčné ihriská, o ktoré požiadali Úrad vlády na školy uvedené v materiáli. 

Prioritou mesta je dofinancovanie Užhorodskej, pretože čiastka, ktorá bola alokovaná 

nebola postačujúca. Nakoľko starostom spomínané veľké futbalové štadióny už nie sú 

majetkom školstva, ale mesta, požiadala o vyjadrenie riaditeľa magistrátu.  

 

p. Lazúr, riaditeľ MMK: V súvislosti s financiami a s rozpočtom mesta Košice sa vždy riadia 

rozpočtovými pravidlami, ktoré musia byť plnené a rozpočet musí byť minimálne 

vyrovnaný, ak nie prebytkový. Preto sa určite na danú tému baviť v roku 2017 nebudú 

a čo dá rozpočet v roku 2018, to ukáže čas, pretože práve sú v plnom prúde rozbehnuté 

práce na jeho príprave. Samozrejme, budú sa riešiť požiadavky, ktoré do rozpočtu vojdú 

– nevojdú a vždy sú priority a veci, ktoré sú menej prioritné.  

 

p. Betuš, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Mal požiadavku, aby v prípade, že na 

mestskom zastupiteľstve bude schválený predložený návrh na 2. zmenu programového 

rozpočtu mesta Košice na rok 2017 (bod č. 8), aby bolo uznesenie pánom primátorom aj 

čím skôr podpísané, pretože v jeho mestskej časti musia zvolať mimoriadne 

zastupiteľstvo. Súvisí to aj s časovou tiesňou a s realizáciou súťaží. Požiadal, aby 

v súvislosti s návrhom 50 tis. eur pre veľkú mestskú časť, bol podaný aj usmerňujúci 

výklad zo strany mesta aj pre ostatných starostov. 

 

p. Lazúr, riaditeľ MMK: Uviedol, že už v predstihu sa vedenie mesta snažilo riešiť a preto aj 

p. primátor zdôrazňoval v júni, že pokiaľ dôjde ku schváleniu uznesenia o rozpočtovom 

opatrení, absolútne počíta s tým, že peniaze budú okamžite pridelené mestským častiam. 

Preto tajne dúfali, že mestské časti pripravia na svoje projekty v predstihu technickú, 

resp. projektovú prípravu a dokonca, aj podmienky súťaže už je možné nastaviť tak, že 

do podmienok súťaže sa uvedie: „súťaž bude platná a úspešná v prípade krytia 
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finančnými zdrojmi“. Takto sa dá pripraviť na súťaž aj dopredu, pretože ich snahou 

bolo, aby nedošlo k tomu, že mestské časti 18. septembra ešte len začnú niečo riešiť. 

Preto to bolo takto myslené a aj informácia bola uvedená v predstihu a tie mestské časti, 

ktoré sa v predstihu začali pripravovať urobili dobre. Verí, že uznesenie týkajúce sa 2. 

zmeny programového rozpočtu bude schválené a p. primátorom, v prípade potreby,  

v deň rokovania zastupiteľstva aj podpísané. Uviedol, že poskytnuté prostriedky v rámci 

2. zmeny programového rozpočtu musia byť schválené do konca tohto roka a splatnosti 

faktúr by mali byť 30-dňové. Pokiaľ však nastane časový problém a bude to stále 

v decembri, mesto to do konca roka vykryje, jednoducho musia byť aktivity skončené, 

musia byť vyfakturované, odovzdané a v tom prípade MČ budú mať reálny podklad 

a mesto upomenie splatnosť faktúry a finančné prostriedky dodá aj v priebehu 

decembra.  

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Mal doplňujúcu otázku na p. riaditeľa magistrátu. 

V prípade, že je naplánovaná investičná akcia, ktorá v roku 2017 začne, ale ukončená 

nebude a tým aj fakturácia nebude v celej sume, ale bude čiastočná, a teda časť 

investícií bude splatná v novembri, časť v decembri, ale ukončená akcia bude napr. na 

jar budúceho roku. Bude možné tieto investície zarátať do čerpania transferu?   

 

p. Lazúr, riaditeľ MMK: Nie. To znamená, že čo sa nevyčerpá do 31.12.2017 absolútne 

prepadá, pretože systém rozpočtových pravidiel je taký, že všetky zostatky na všetkých 

účtoch mesta k 31.12. prepadajú v prospech Rezervného fondu budúceho roka. Nie sú 

prenositeľné medziročne. Preto dodal, že pokiaľ je možné, aby sa starostovia snažili 

riešiť 25 tis. eur tak, aby došlo k dočerpaniu do konca roka 2017. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Doplnil p. starostu Balčíka a uviedol príklad. Obrátil sa na riaditeľa 

magistrátu, že napr.: ak by mestská časť mala investičnú akciu vo výške 100 tis. eur 

a chcela by využiť prostriedky na spolufinancovanie tejto akcie a v roku 2017 by 

preinvestovala 40 tis. eur, z ktorých by 25 tis. chcela vykryť z plánovaného transferu od 

mesta, bolo by to možné? Samotná investičná akcia by ukončená ale nebola.  

 

p. Lazúr, riaditeľ MMK: Uviedol, že do konca tohto roka je to suma 25 tis. eur. A čo sa podarí 

pre rok 2018, v tejto chvíli povedať nevie. 

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Mal ešte otázku na riaditeľa magistrátu. Ak 

v mestskej časti boli už urobené nejaké investičné akcie, ktoré mestskou časťou už 

zaplatené, je možná refundácia týchto prostriedkov z plánovaného transferu od mesta? 

 

p. Lazúr, riaditeľ MMK: Uviedol, že pokiaľ to sú akcie roka 2017, tak áno. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Opýtal sa starostov, či sú z ich strany ešte pripomienky 

k prerokovaným materiálom mestskej rady, ktoré budú prerokované na najbližšom 

zasadnutí mestského zastupiteľstva. Zo strany starostov žiadne ďalšie pripomienky 

neodzneli, preto ukončil rozpravu a predniesol návrh na uznesenie k prerokovanému 

bodu: „Rada starostov v Košiciach odporúča Mestskému zastupiteľstvu v Košiciach 

prerokovať a schváliť materiály z 15. zasadnutia Mestskej rady v Košiciach zo dňa 

04.09.2017 zaradené na zasadnutie MZ.“ 

 

Hlasovanie č. 2 - za: 15, proti: 0, zdržali sa: 0 
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p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené.  

- - - 

 

Bod č. 2 

Rôzne 

 

p. Jakubov, predseda RS: Otvoril bod.  

Opýtal sa prítomných starostov, či z ich strany majú na vedenie mesta nejaké otázky. 

Žiadne neodzneli, preto sa im poďakoval za ich účasť na rokovaní RS.  

 V súvislosti s blížiacimi sa voľbami do VÚC opýtal sa starostov, či majú nejaké otázky 

k tejto téme ohľadne povinností, ktoré s tým súvisia, či potrebujú napr. služobne mladší 

kolegovia v niečom poradiť.  

  

p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Uviedol, že koncom minulého roka bola úradu 

zaslaná žiadosť zo strany mesta, referát komunikácií ohľadne spoločnosti JCDecaux, 

ktorá v Košiciach spravuje MHD zastávky. Zo strany MČ svoje požiadavky, resp. status 

poslali späť, ale dodnes im odpoveď doručená nebola.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Opýtal sa starostov, či sa to týka viacerých mestských častí?  

 Navrhol, aby dostal od Rady starostov úlohu, aby to s vedení mesta odkonzultoval. 

Návrh na uznesenie: „Rada starostov v Košiciach žiada predsedu Rady starostov  

v Košiciach prerokovať s vedením mesta Košice ďalší postup riešenia pri zriaďovaní 

nových prístreškov MHD spoločnosťou JCDecaux.“ 

 

Hlasovanie č. 3 - za: 15, proti: 0, zdržali sa: 0 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené.  

 Pokračovali v diskusii. 

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Uviedol, že vie o tom, že existuje harmonogram 

schvaľovania rekonštrukcií a obnovy miestnych komunikácií. A v MČ Kavečany už 

v minulom roku, resp. tohto roku, mali byť rekonštruované ulice Oblá a Gazdovská. Ide 

o ulice, ktoré sú na hlavnom ťahu, cez ktoré prechádzajú návštevníci ZOO. Keďže 

harmonogram nebol dodržaný, nevie, či to rekonštruované bude v blízkych mesiacoch, 

alebo nie. Obrátil sa na predsedu, že aj túto vec by bolo vhodné s vedením mesta 

prerokovať. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Uviedol, že nevie kvôli akým skutočnostiam sa tak stalo. Odpovedal 

p. starostovi, že bolo by vhodné, aby sa aj osobne na referáte v tejto veci informoval.  

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Uviedol, že sa informoval, ale dostáva stále také 

nejasné odpovede typu „Možno.“ „Snáď.“ Z jeho strany nevie kto rozhodne, sú to 

uhýbavé odpovede. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Pozrie sa za tým a podá informáciu.  

 

p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: Keďže na rokovanie Rady starostov kvôli 

pracovným povinnostiam prišiel neskôr, opýtal sa, či s riaditeľom magistrátu hovorili 

o liste, ktorý bol od starostov malých mestských častí na magistrát zaslaný v súvislosti 
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s úpravou rozpočtu. V spomínanom liste žiadali o financie na investičné akcie vo výške 

40 tis. aj na ďalší rok.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Uviedol, že táto otázka počas prítomnosti riaditeľa magistrátu na 

rokovaní nepadla. O spomínanom liste, ktorý bol zaslaný od starostov malých 

mestských častí sa dozvedel až od p. primátora, ktorý ho v tejto veci informoval. 

Poznamenal, že ako predsedovi Rady starostov, mu tento list mohli zaslať tiež. Uviedol, 

že p. primátor ho informoval, že tohto roku v rámci úpravy rozpočtu pre mestské časti 

vyčlenili toľko finančných prostriedkov koľko sa maximálne dalo, aby nedošlo 

k porušeniu limitov, ktoré sú dané, a ktoré sú kontrolované ministerstvom financií. Bolo 

mu jednoznačne povedané, že čo sa týka rozpočtu na rok 2018, budú požiadavky z listu 

zvažovať pri jeho príprave. 

 

p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: V súvislosti so spoločnosťou EEI a parkovaním v meste 

uviedol, že táto spoločnosť má od mesta v nájme parkovacie miesta, ktoré sa 

nachádzajú aj v jeho mestskej časti. Skonštatoval, že dlhodobo, čo sa týka údržby 

a čistoty v letnom období, si táto spoločnosť svoje povinnosti neplní tak, ako by sa 

očakávalo. Konkrétne sa jedná o platené parkovisko v širšom centre mesta pred 

obchodných strediskom Astória, kde musia jeho pracovníci VPP vykonávať činnosti 

súvisiace s udržiavaním čistoty, ale v konečnom dôsledku to mestská časť robiť nemá. 

Opakovane píšu a vyzývajú spoločnosť EEI, aby si tieto povinnosti plnila, ale zatiaľ to 

je „kostrbaté“. Preto požiadal predsedu Rady starostov, aby pri komunikovaní 

s vedením mesta spomenul aj tieto skutočnosti. 

 

p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Uviedol, že parkovacie automaty, ktoré 

využíva spoločnosť EEI nemajú možnosť vydávania peňazí, čo považuje v dnešnom 21. 

storočí za nemysliteľné. Nemalo by to tak byť. 

 

p. Šaňa, starosta MČ Košice – Luník IX: So spomínanými voľbami má jeho mestská časť 

problém so zabezpečením vhodných volebných priestorov. Nejaké priestory, ktoré od 

mesta získali, majú, ale sú v zlom technickom stave, preto ich plánujú zrekonštruovať 

v najbližšom období. Dodal, že predtým sa volebná miestnosť nachádzala v škôlke, ale 

od členov dostal informáciu, že nie sú vhodné, lebo sú malé. Požiadal preto mesto, aby 

na deň volieb im boli poskytnuté priestory Komunitného centra. Niekedy dávno sa 

v týchto priestoroch voľby aj robili. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Požiadal p. Šaňu, aby mu túto žiadosť preposlal.  

  Nakoľko sa do bodu už nikto neprihlásil, bod ukončil. 

- - - 
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Záver rokovania 

 

Predseda Rady starostov Ján Jakubov ukončil 20. rokovanie Rady starostov 

v Košiciach. Poďakoval sa starostom za aktivitu a účasť na rokovaní a uviedol, že najbližšie 

sa spoločne stretnú na zasadnutí Mestského zastupiteľstva v Košiciach dňa 18.09.2017. 

 

 

 

 

 

 

 

     

   Ing. Ján Jakubov 

 predseda Rady starostov 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zápisnica vyhotovená dňa 11.10.2017 

Za správnosť: Blanka Lukáčová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

 

 

p. Monika Puzderová .................................................................. podpísala dňa: 09.11.2017 

 

 

JUDr. Cyril Betuš ....................................................................... podpísal dňa: 09.11.2017 
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